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Kunnan hallintosäännön 120 §:n mukaan kunnanhallituksen on 
vuosittain maaliskuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo 
valtuutettujen tekemistä ja kunnanhallitukselle lähetetyistä aloitteista, 
joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole lopullisesti 
käsitellyt. Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta 
on ryhdytty. Valtuusto voi todeta, mitkä aloitteista on käsitelty loppuun. 
 
176/00.01.03.00/2022 
Valtuustoaloite 14.3.2022, Päätösten vaikutusten ennakkoarviointi 
käyttöön Suomussalmen kunnassa 
”Päätösten vaikutusten ennakkoarviointi käyttöön Suomussalmen 
kunnassa Suomussalmen Vasemmiston valtuustoryhmä esittää, että 
Suomussalmen kunnassa otetaan käyttöön päätösten vaikutusten 
ennakkoarviointi (EVA)päätöksenteon tueksi. Päätösten vaikutusten 
ennakkoarviointi (EVA) on tapa arvioida etukäteen, miten valmistelussa 
oleva päätös vaikuttaisi erilaisten ihmisryhmien elämään. 
 
Monissa laeissa edellytetään vaikutusten ennakkoarviointia. 
Esimerkiksiterveydenhuoltolaki (11§) velvoittaa arvioimaan ennalta 
päätösten 
vaikutuksia ihmisten terveyteen ja hyvinvointiin, tasa-arvolaki (4§) 
velvoittaa arvioimaan ennalta päätösten sukupuolivaikutuksia ja YK:n 
lasten oikeuksien sopimus (3 artikla) edellyttää, että lapsia koskevissa 
päätöksissä harkitaan ensisijaisesti lapsen etua. 
 
Ennakkoarvioinnin avulla on mahdollisuus saada kokonaiskuva 
päätettävästä asiasta. Arviointi antaa tietoa päätöksenteon tueksi. 
Ennakkoarviointi lisää myös päätöksenteon läpinäkyvyyttä, koska siinä 
vertaillaan vaihtoehtoja perustellusti. Se on myös keino vähentää 
sosiaalista eriarvoisuutta ihmisryhmien välillä. Kustannusvaikutukset 
ovat osa vaikutusten ennakkoarviointia. Kun talous on tiukalla, on 
erityisen tärkeää käyttää niukat resurssit tarkoituksenmukaisesti ja 
oikeudenmukaisesti. Ennakkoarviointi auttaa varmistamaan, että 
päätökset ovat strategian ja tavoitteiden kannalta johdonmukaisia. 
 
Kokonaisuutena päätösten vaikutusten ennakkoarviointi tarjoaa 
päättäjille mahdollisuuden vertailla tietoon perustuvasti erilaisia 
vaihtoehtoja, joiden perusteella päätökset tehdään. Tätä varten kuntaan 
tulee luoda toimintatavat ja ohjeistukset. 
Suomussalmella 14.3.2022  
Vasemmiston valtuustoryhmä” 
 
Aloitteen käsittely kunnanhallituksessa 21.2.2023. 
 
178/12.00.01/2022 
Valtuustoaloite ammatillisen koulutuksen kehittämisestä 
Suomussalmella 
”Nuorisoasteen ammatillinen koulutus lopetettiin Suomussalmella 
vuonna 2015. Suomussalmella on tämän jälkeen järjestetty yksittäisiä 
ammatillisia koulutuksia, kuten sairaanhoitajakoulutus muutama vuosi 
sitten. 
 
Väkiluvun kehityksen trendi on Suomussalmella laskeva. Sen vuoksi 
jokainen, joka voi työllistyä ja jäädä Suomussalmelle, on tänne 
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työllistettävä. 
 
Oppivelvollisuuslain mukaan asuinkunnan tehtävänä on huolehtia siitä, 
että peruskoulun päättävä nuori jatkaa hänelle soveltuvaan 
koulutukseen. Suomussalmelainen joutuu muuttamaan toiselle 
paikkakunnalle, jollei hän mene Suomussalmen lukioon. 
 
Yksi vaihtoehdoista olisi oppisopimuskoulutuksen lisääminen. Tällä 
hetkellä se on kuitenkin monille yrityksille taloudellisesti liian raskasta. 
Oppisopimuskoulutuksen kehittäminen lisäisi myös Suomussalmelle 
vastaanotettavien kiintiöpakolaisten koulutusmahdollisuuksia. 
 
Tämän lisäksi huomioon on otettava se, että yhä useampi nuori 
hakeutuu jopa lukiokoulutukseen oman paikkakunnan ulkopuolelle. Väki 
vähenee ja työvoimapula lisääntyy. Suomussalmen kunnan on yhä 
aktiivisemmin kehitettävä ja edistettävä ammatillista koulutusta omassa 
kunnassa. 
 
Suomussalmen kokoomuksen valtuustoryhmä esittää edellä mainituista 
syistä, että kunnan on: 
 aloitettava selvitys, millä aloilla työvoimapulaa tulee olemaan 

Suomussalmella ja miten koulutusta voitaisiin näillä aloilla 
tarkoituksenmukaisesti järjestää 

 neuvoteltava ammatillisten koulutusten järjestäjien kanssa uusien 
ammatillisten koulutuksen järjestämisestä Suomussalmella 

 tuettava entistä enemmän yrittäjiä ottamaan opiskelijoita 
oppisopimuskoulutukseen, esimerkiksi kunnan myöntämällä 
lisätuella 

 panostettava elinkeinopalveluihin ja työllistämiseen 
 selvitettävä, voitaisiinko lukioon kehittää esimerkiksi erä- ja 

matkailupuolen linja tai kaksoistutkinnon järjestämistä yhdessä 
Suomussalmen lukion ja jonkin ammattikoulun kesken. 

 
Suomussalmella 14.3.2022 
Suomussalmen Kokoomuksen valtuustoryhmän puolesta 
-------------” 
 
Sivistyslautakunta 30.11.2022 § 117 
Sivistyslautakunta sai kunnanhallituksen kokouksen päätöksen (§ 70, 
29.3.2022) mukaisesti valmisteltavakseen vastauksen Suomussalmen 
Kokoomuksen valtuustoryhmän valtuustoaloitteeseen. Sivistyslautakunta 
käsitteli asiaa ensimmäisen kerran kokouksessaan 27.4.2022.  
Sivistyslautakunta totesi valtuustoaloitteen laajaksi ja käynnisti 
aloitteeseen vastaamisen esittämällä asiantuntija- / yhteistyötahoilleen 
pyynnön asiantuntijanäkemysten esittämiseen taustaksi 
valtuustoaloitteeseen vastaamiselle.  
 
Vastaukset saatiin kaikilta pyydetyiltä tahoilta eli Suomussalmen kunnan 
hallintopalveluilta, elinvoimapalveluilta, Suomussalmen lukiolta, 
Suomussalmen perusopetuksen oppilaanohjauksesta sekä Kainuun 
ammattiopistolta.  
 
Valtuustoaloite oli jaettu viiteen osakokonaisuuteen, joista jokaista on 
tarkasteltu erikseen.  
 
Sivistyslautakunta: 
- Käy keskustelua vastauksesta valtuustoaloitteeseen. 
- Päättää hyväksyä vastauksen oheismateriaalin mukaisesti esitettäväksi 
kunnanhallitukselle. 
 
Kunnanhallitus 22.12.2022 § 264  



 Kunnanhallitus hyväksyy ja merkitsee tiedoksi 
sivistyslautakunnanvastauksen valtuustoaloitteeseen. Aloite loppuun 
käsitelty. 
 
179/10.03.01.02.00/2022 
Valtuustoaloite Ruukinkankaan urheilukentän valaisemisesta 
”Tällä hetkellä Ruukinkankaan urheilukentän käyttöaika päättyy, kun illat 
syksyllä pimenevät, vaikka kentän käyttöä olisi mahdollista jatkaa 
huomattavasti. Urheilukentän käyttöä olisi mahdollista lisätä, mikäli 
kentälle saataisiin valaistus. Monet paikalliset urheiluseurat ja 
yksilölajien harrastajat käyttäisivät kenttää niin pitkään, kuin se kelien 
puolesta olisi mahdollista. Valaistusta ei tarvita talvikuukausina. 
Valaistus tulee huomioida myös muiden liikuntapaikkojen, kuten 
mahdollisten uusien kuntoportaiden ja koripallokentän, kohdalla, jotta 
niiden käyttöaste olisi mahdollisimman korkea. 
 
Suomussalmella 14.3.2022 
Suomussalmen Kokoomuksen valtuustoryhmän puolesta 
-------------” 
 
Teknisen lautakunta 9.2.2023 § 15 
Tekninen lautakunta päättää, että urheilukentän käyttöasteen muutosta 
seurataan ja tarvittaessa laaditaan aluevalaistussuunnitelma. 
Koripallokentän valaistus huomioidaan Ruukinkankaan koulun piha-
alueen 2.vaiheen suunnittelussa. Aloite loppuun käsitelty. 
 
251/10.03.01.06/2022 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 11.4.2022, Valtuustoaloite; 
Matkaparkki Ämmänsaareen 
”Vasemmistoliiton valtuustoryhmä tekee aloitteen, että kunta edistää 
matkaparkin perustamista Jätkänpuiston / Ämmänhaaran alueelle.  
Kyseinen paikka on sijainniltaan ja maisemaltaan hyvä ja erittäin sopiva 
paikka matkaparkille. Kaupalliset palvelut, ravintolat, koirapuisto, 
huoltoasemat ja muutkin palvelut ovat lähellä. Palveluiden läheisyys on 
edellytys toimivalle matkaparkille. Maksimissaan alueella olisi noin 20 
pysäköintipaikkaa matkailuautoille.  
Matkaparkki on lyhytaikaista majoitusta varten matkailuautoille, joissa on 
omat käymälät ja harmaavesien talteenotot. Se on viitoitettu alue, jossa 
on sallittua yöpyä. Matkaparkit eroavat hieman leirintäalueista.  
Nykyisin matkaparkeissa on vedenottopiste, jäteastiat, wc-
tyhjennyspiste, infotaulut, sekä yleiset käymälät. Paikkavaraukset 
alueelle tehdään yleensä mobiilin kautta.  
Tutkimuksen mukaan matkaparkeissa yöpyvät turistit kuluttavat 
keskimäärin enemmän rahaa alueella kuin leirintäalueilla yöpyvät.  
Uskomme, että paikalliset yritykset hyötyisivät taloudellisesti tästä 
hankkeesta.  
Toivomme aloitteellemme nopeaa etenemistä kunnassamme. 
 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmä  
Psta  
--------------- 

 ------------------ 
----------------- 
---------------------- 
--------------- 
----------------------- 
---------------- 
-------------- ” 

  
Aloitteen käsittely kesken. 
 
 



587/01.02.02/2022 
Valtuustoaloite 24.10.2022 valtuutettu --------------, Suomussalmen 
kunnassa käytössä olevan M2-matkalaskuohjelman kaikkien 
ominaisuuksien käyttöönotto 
”Suomussalmen kunnassa on käytössä M2-matkalaskuohjelma. 
Ohjelmasta ei ole kuitenkaan käyttöönotettu kaikissa toimintayksiköissä 
kaikkia ominaisuuksia, joilla säästettäisiin työaikaa ja varmistettaisiin 
laskutusten oikeutus seurantajärjestelmän kautta.  
M2 matka- ja kululaskujen käsittelystä on tehty järjestelmässä 
mahdollisimman helppoa sekä työntekijöille, esihenkilöille että 
taloushallinnolle. M2:lla tallennat kuitit ja kulutiedot mobiilisti, milloin ja 
missä tahansa. Työntekijät saavat rahansa ja taloushallinto tiedot 
kirjanpitoon ja tulo rekisteriin - kaikki sähköisesti, tietoturvallisesti ja 
tehokkaasti. Seurantajärjestelmän käyttöönoton myötä jää pois paljon 
työaikaa vievät eri matkojen naputtelut tietokoneelle, koska silloin tiedot 
menevät suoraan järjestelmään ja johtoporras voi käydä ne 
ajantasaisesti myös kuittaamassa.  
Oheisen perusteella esitän, että kunnanhallitus ryhtyy toimiin, joilla 
Suomussalmen kunnassa otetaan käyttöön M2 järjestelmän seuranta- ja 
toimintaominaisuudet. Näin varmistetaan, että maksatus tapahtuu aina 
toteutuneista ja todennetuista matkoista, työaikaa säästyy ja 
kokonaisuus on hallittu ja järkevästi kontrolloitu, jolloin myös 
väärinkäytösten mahdollisuus poistuu.  
Suomussalmella 24.10.2022 
--------------, valtuutettu” 
 
Aloitteen käsittely kunnanhallituksessa 21.2.2023 
 

Kunnanjohtajan 
esitys 

Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle aloitteet ja niissä tehdyt 
toimenpiteet tiedoksi. 
 

Päätös Esitys hyväksyttiin. 
 

________ 
 
 
Toimeksi Valtuusto 13.3.2023 
Tiedoksi  

________


